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Folketinget har i skrivelse af 27. oktober 2011 (spørgsmål S 408) anmodet om min 
besvarelse af følgende af Per Clausen (EL) stillede spørgsmål:

Spørgsmål S 408:

”Vil ministeren tage initiativ til at få stoppet importen af soja fra Argentina, der dyrkes 
på en sådan måde, at der sker en klar stigning i antallet af kræft, misdannelser og aborter 
i de regioner, hvor denne soja dyrkes?”

Svar:

Jeg har som minister ingen mulighed for direkte at forbyde importen af argentinske 
sojaprodukter fra marker, der er sprøjtet på en måde, som er skadelig for arbejderne og 
lokalbefolkningen, så længe produkterne overholder EU-lovgivningen for fødevarer og 
foder.

Da jeg tager problemstillingen meget alvorlig, vil jeg få undersøgt sagen nærmere, som 
nævnt i mit svar på spørgsmål S 407, og på den baggrund tage stilling til eventuelle 
handlemuligheder - herunder drøftelser med den danske fødevarebranche om branchens 
muligheder for at påvirke situationen i Argentina, samt om nødvendigt at finde 
alternative forsyningskilder, hvor råvarer er fremstillet på en ansvarlig måde.
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